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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ki a felelős a munkavállaló haláláért? 12 kérdés a 
Mátrai Erőműnél történt haláleset kapcsán." 

Tisztelt Miniszter úr!

Bizonyára ön előtt is ismert az a sajnálatos eset, mely kapcsán egy fiatal férfi munkavállaló, az
általa vezetett  lánctalpas kotrógéppel a zagytározó gátkoronáján kialakított  műszaki úton haladt,
amikor  az  megrogyott  alatta.  A munkagép  megbillent,  majd  lezuhant,  és  maga  alá  temette  a
gépkezelőt. Az „A1” jelű visontai zagytározó kezelését a Mátrai Erőmű Központi Karbantartó Kft.
2018 áprilisában adta át alvállalkozójának, a Szénégető és Társa Kft.-nek.

Hogy ez az eset ne ismétlődhessen meg még egyszer, kérdezem miniszter urat, hogy:

1. Mikor épült a zagytározó most megrogyott gátja? 

2.  A zagytározó  kezelésének  átadásakor  készült-e  állapotfelmérés,  illetve  időszakosan  milyen
vizsgálatokat végeztek el a zagytározó gátjának stabilitásának ellenőrzésére? 

3. Az elmúlt években milyen időközönként és pontosan mikor ellenőrizték a zagytározót és annak
gátját? 

4.  Van-e  vizsgálati  jegyzőkönyv,  illetve  szakhatósági  vizsgálati  jegyzőkönyv  arról,  hogy  a
zagytározó, valamint annak gátja megfelel a környezetvédelmi, munkabiztonsági, valamit építési
előírásoknak? 

5.  A zagytározó  működtetése  során,  mindenkor  megfelelt-e  a  hatósági  előírásokban  rögzített
feltételeknek? 

6.  Veszélyes-e  és  ha  igen,  mennyire  veszélyes  a  környezetre  a  tározóban  deponált  fűtőanyag



maradék?

7. Kifolyt-e a tározóból a deponált fűtőanyag maradék?

8. Fennáll-e a veszélye annak, hogy esetleg kijut az anyag a tározóból?

9. Milyen feladatokat kellett elvégeznie az alvállalkozó Szénégető Kft.-nek, és mi maradt a Mátrai
Erőmű Központi Karbantartó Kft. hatáskörében?

10. Mikor végeztek utoljára állékonysági vizsgálatot a zagytározón, és az illetékes hatóság talált-e
valamilyen kivetni valót?

11. A tározó gátjának megrogyása miatt, történt-e azonnali intézkedés a gát megerősítésére? 

12. Közel 40 éven keresztül az Erőmű területén nem volt iszap és zagy, és most? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. december 11.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP) 
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